
• NA ZBORIH OBČINSKE SKUPŠČINE O FINANCIRANJU KS V LETU 1985

Zdajšnji način ni ustrezen, a drugega ni
Ni naključje, da jc bila na dnevni red ločcnih sej vseh treh /borov

občinske skupšiine 22. novembra uvrščena tudi ocena samouprav-
nega sporazumevanja med krajeviiimi skupnoslmi in organizacijami
združenega dela v lctošnjem lctu. Lcto 1984. to jc tretje luto novega
načina financiranja krajevnih skupnosti, se izteka, rezultati zbiranja
denaija na podlagi samoupravnih sporazumov med tozdi in KS pa niso
nič kaj spodbudni. Zadeva namreč ni več tako preprosta, kot je bila v
letih 1976—1981, ko je bila v voljavi tako imenovana glavarina in so
delovne organizarije, če so hotele ali ne, morale prispevati denar za
delovanje krajevnih skupnosti. Zdaj je odločitev prepu.ščena holj ali
manj njim samim. podatki pa kažejo, da večina rada pozablja na to
svojo obveznost.

Za izvedbo prioriietncga pro-
grama krajevnih skupnosti je
bilo v občini lctos načrtovanih
5.089.200 dinarjev, sprejetih
samoupravnih sporazumov pa je
biJo k- za 1.859.500 dinarjev —
torej le za 37 odstotkov predvi-
denega zncska. Samoupravne
sporazurae je od I 18 ozdov pod-
pisalo le 54. a tudi ti niso vsi iz-
polnili svojih obveznosti, saj je
do seje občinske skupščine denar
nakazalo samo 35 ozdov. Tako
so krajevne skupnosti imele na
voljo 1.222.915 dinarjev, kar
predstavlja le 24 odstotkov
vrednosti celotnega programa.
Zanimiva pa je šc primerjava z
icii. ko je bila v veljavi glavarina;
!eta 1976 je vsak delavcc prispe-
val 3(H) dinarjcv. letos le 200. Ni
potrebno razlagati, za kakšno ra-
zliko pravzaprav grc.

Po mnenju člana izvršnega
sveta Draga Kasagiča, ki je imel
na seji kratck uvod k tej točki
dnevnega reda. gre šele za za-
četne premike v glcdanju dclov-
nih organizadj na ta način finan-
ciranja. Vcliko več pripravljcno-
sti so pokazali v tistih delovnih
organizacijah. kjer so delavci
hkrati tudi krajant. Nevzdržno
pa je, da bi morale posamcznc
krajevnc skupnosti. če bi si ho-
tele zagotoviti dcnar za delova-
nje, podpisali tudi okoli 200 sa-
moupravnih sporazumnv.

Dclcgati zbora združcnega
dela so kar preveč tiho sprejeli
oceno samoupravncga sporazu-
mevanja in hkraii z njo tudi način
tinanciranju krajcvnih skupnosti
v prihodnjem Jetu. Preiiho zato.
ker st; očitno ponavlja zgodba
lansKcga lela. Približno prcd
letom dni so delegati prav tako
molče soglašali s predlogom za
financiranje KS. ko pa je bilo
trcba podpisati samoupravne
sporazumc in nakazati dogovor-
jeni dcnar, so se v vodstvih in
samoupravnih organih ozdov
čudili in bili proti tej obrcmcnitvi
gospodarstva. To je tako rekoč
šolski primcr nepovezovanja dc-
kgacij z drugimi organi v dclovni
organizaciji.

Na seji zbora združenega d̂ -la
se je tokrat oglasil lc dolcgat 1.
konferencc delegacij iz Saturnu-
sa. ki je opozoril, da ta način ii-
nanciranja dcla KS ni dobcr. kcr
gre za ncposrednc obremenitve
gospodarstva. ki obencm znižu-
jejo.tudi dclavčev standard, saj
ere denar iz sklada skupne pora-
bc.

Na zboru združcnega dcla se ju
pred delegati poleg predloga
izvršnega sveia, ki se je zavzcmal
za nespremenjen način financi-
ranja v Ietu 1985. pojavil še
prcdlog odbora za družbenoc-
konomski razvoj pri ZZD. Le-ta
~je prcdlagal, naj bi se samou-

pravni sporazumi sklcpali le nicd
nckii krajevno skupnostjo in ti-
stiini ozdi, ki so na njenem oh-
močju. .Vendar bi na ta način
krajevne skupnosti, ki nimajo
delovnih organizacij. ostalc brez
denarja. zato so dclegati glaso-
vali za predlog našcga izvršncga
svcta.

Zgovornejši so bili delcgati
zbora krajevnih skupnosti, ki
ludi niso našli nob$ie pohvalnc
bescdc za zdajšnji način financi-
ranja KS. Kar vsi po vrsti so naš-
tcvali slabc izkušnjc, ki so si jih
,pridobiii v tcin času. Izjcma je bil
lo delegat KS Vevčc-Zg. Kašclj.
ki je pohvalil sodelovanjc s Pa-
pirnico Vevčc. Delcgat iz Klopc
pa je potek zbiranja denarja

• kratko pisal takole: »Tajnik in
jaz sva šla od tozda do tozda. Če
človck ni prcvcč trden, ga žc kar

pri vratih odslovi administra-
torka z bescdami: Mi smo skleni-
li. da ne damo.«

Toda ne glcde na to. da zdaj.š-
nja oblika tinanciranja krajcvnih
skupnosti ni dobra in so rezultali
slabi. dclegatom ni ojtalo nič
drugega, kut da se ponovno od-
ločijo zanjo. V republiških in
mcstnih dokumentih drug način
financiranja ni predviden. zato
so imeli na voljo Ic dve možnosti:
za ali proti. Če bi se odločili proti.
bi v lctu 1985 KS ostale brez de-
narja. Zatorej so se morali odlo-
čiti za ta neustrezen način finan-
ciranja, svojim delegatom v
mestu \n rcpubliki pa so naložili,
da sproži ji) to vprašanje. tako da
bo v letu 1986 financiranje KS
rešeno sistemsko.

Delegati so na lej scji obrav-
navali tudi osnutek sprcmemb in
dopolnitev dogovora o obliko-
vanju in razporejanju sredstev
splošne porabe v občinah in
mestu Ljubljani za leto 1984 ter
v naši občini za isto lcto (ta dva
dokumcnta sta še naprcj ostala
na stopnji osnutka), sprejeli pa
so prcdlog odloka ozačasnem ti-
nanciranju prnračuna ubčinc v
prvcm irimesečju prihodnjega
lcta.

DARJA JUVAN


